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mÉs EXPErIÈNCIA 
DELs oBrIDors I 
mILLor AmBIENT
soldeu q  La cita d’ahir que tancava 
la Copa d’Europa a soldeu va tenir 
de nou presència andorrana amb 
els obridors de la competició. Ahir 
hi van ser Carmina Pallàs, Carla 
Altimir -només la primera mànega, 
perquè va notar molèsties al 
genoll-, Joan Verdú -a la imatge-, 
Àxel Esteve i Guillem Casal -segona 
mànega. A més, la zona d’arribada 
va rebre mig centenar d’escolars de 
Canillo que van donar un ambient 
de festa durant la competició.

Barcia compromet el Govern a 
fer un canvi milionari per al 2012

a
bans del lliurament de 

premis de la Copa d’Euro-

pa d’esquí alpí d’ahir a Sol-

deu, va aparèixer per sor-

presa un polític que mai es prodi-

ga pels esdeveniments esportius. El 

va anunciar el secretari d’Estat d’Es-

ports, Manel Blasi, que després de 

declarar a la premsa el bon sabor de 

boca general que ha deixat aquesta 

fita i la pista Avet en concret, va dei-

xar caure que venia el ministre d’Or-

denament Territorial, Gerard Bar-

cia. Aquest, amb ganes d’anunciar 

novetats, es va deixar preguntar, i 

llavors va parlar dels canvis milio-

naris amb que el seu Govern es com-

promet per al 2012 -i més enllà- per 

invertir a Soldeu, no només pel te-

ma dels accessos al poble o les pla-

ces d’aparcament que falten de sem-

pre, sinó per ampliar l’arribada de 

les corredores a la meta, i fins i tot 

la projecció d’una estructura que 

sobrevoli el riu per tal de poder fer 

unes graderies per gaudir l’any vi-

nent de la Copa del Món. De quan-

titats de diners, això sí, ni paraula.

A tres setmanes i mitja per a les 

eleccions generals, a setmana i mit-

ja que comenci la campanya electo-

ral, Barcia va dir que considera obli-

gatòria una millora global a Soldeu, 

i ho va justificar: «L’assaig general 

amb aquesta Copa d’Europa ha estat 

reeixit, però alhora hem de fer mi-
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el ministre d’Ordenament Territorial veu obligatòria una millora global a Soldeu
r. m. s.
sOLDeU

de buscar alguna cosa pràctica per 

superar el riu». Allà, en tot cas, ani-

rien les graderies que, en teoria, es-

tarien a vessar per veure la Copa del 

Món del 2012. Els altres dos punts 

de treball serien els mals endèmics 

de Soldeu. Un és la millora dels ac-

cessos, per als quals Barcia anun-

cia «una rotonda a la sortida» per-

què quan els turistes passen Soldeu 

ampliació de l’arribada. La 
zona de frenada és encara 
petita, segons Barcia, i el que 
es pretén és que les esquia-
dores tinguin més espai per 
frenar amb seguretat.

sobrevolar el riu. el ministre 
veu factible fer una estructu-
ra superant el barranc «de la 
mateixa manera que es va fer 
un pont esquiable», segons 
paraules seves.

millorar els accessos a sol-
deu. Per a Barcia queda mol-
ta feina per fer: una roton-
da per girar cua en sortir del 
poble «si el turista es perd» i 
«una circumval·lació».

més places d’aparcament. 
aquesta qüestió és endèmi-
ca a soldeu i és una de les 
peticions que ja fa temps de-
mana el Grup Calbó, propie-
tari de gran part dels hotels.

pretensions
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i vulguin girar cua no hagin d’anar 

fins a les Bordes d’Envalira, «i una 

circumval·lació» que no queda mas-

sa clar per on aniria -qüestió d’espai.

El ministre considera que la fi-

ta de la Copa del Món ha de ser «el 

mirall en què s’ha de mirar l’esquí 

d’elit del sud d’Europa», i va insistir 

en la idea: «Andorra està consolida-

da en turisme d’esquí, ara falta fer 

front a l’esquí de competició».

¿QUI PosA ELs DINErs? / La idea dels 

aparcaments -unes 1.500 places- i 

els accessos a Soldeu no és de Barcia, 

sinó una pretensió del Grup Calbó, 

propietari de gran part dels hotels 

del poble, que manté la il·lusió que 

aquestes millores un dia siguin rea-

litat. La despesa del compromís ad-

quirit per Barcia ahir no està calcu-

lada, però és milionària, i amb tot, el 

ministre d’Ordenament Territorial 

va dir: «El Govern és l’impulsor, pe-

rò ara s’ha de parlar amb els propie-

taris de l’estació i el Comú, que són 

els realment interessats».

LA PrIorITAT És LA ZoNA DE mETA / De la 

mateixa manera que no hi ha xifres 

del que costaria aquesta obra fara-

ònica, tampoc no hi ha dates. Però, 

Barcia assegura que de cara a la fi-

ta de la Copa del Món del 2012, «el 

compromís és per les millores que 

siguin prioritàries», i el que és prio-

ritari, segons el ministre, és «la zona 

de l’arribada».

No Ho CoNsIDErA ELECTorALIsTA / Pre-

guntat per si es podria entendre 

aquest anunci com a electoralista, 

Barcia va respondre: «A la vida tot 

es pot entendre electoralista, i no», i 

llavors va insistir en la idea que Go-

vern «ja ha invertit dues vegades en 

aquesta instal·lació d’elit» i que ha 

d’acabar la feina ben feta amb la res-

ta de projectes. H

llores perquè hi ha deficiències». «El 

Govern ja ha invertit dues vegades 

a aquesta pista i ara farà i impulsa-

rà totes les inversions que siguin ne-

cessàries», hi va afegir. Això, en con-

cret, es resumeix «en quatre punts», 

segons el ministre. 

El primer seria ampliar la zona 

d’arribada de les corredores una ve-

gada han superat la línia de meta. 

No es tracta de posar l’arc final una 

mica més lluny d’on ara hi és la zo-

na mixta, sinó allargar la zona de se-

guretat i per tant, tirar més enllà la 

zona mixta i unes futures graderies 

per al públic. Però, com que al darre-

re hi ha el barranc i el riu, la solució, 

segons Barcia, és sobrevolar-lo: «De 

la mateixa manera que es va fer en el 

seu moment un pont esquiable, s’ha 

«el Govern ja ha 
invertit dues vegades a 
aquesta pista i ara farà 
i impulsarà totes les 
inversions que siguin 
necessàries»

«Hi ha el compromís 
que al 2012 estiguin 
les millores que siguin 
prioritàries. Prioritària 
és la zona d’arribada» 

«a la vida tot es 
pot entendre com 
electoralista, i no»

GErArD BArCIA
MINISTRE D’ORDANEMANT


